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AU ÎNCEPUT LUCRĂRILE CELUI 
DE-AL XXII-LEA CONGRES AL P. C. U. S.

MOSCOVA (Agerpres). 
~ TAGS transmite:

Congresul al XXII-lea 
al Partidului Comunist al 
Uniunii Sovietice care s-af 
deschis la 17 octombrie 
la Kremlin, a fost denu
mit de poporul sovietic 
Congresul constructorilor 
societății comuniste. Zi
ua deschiderii Congresu
lui s-a transformat intr-o 
mart sărbătoare.

Cu mult înainte de 
deschiderea Congresului, 
la Palatul Congreselor 
din Kremlin au început 
să sosească delegați și 
oaspeți. Sint oameni dq 
diferite vîrste și profesii, 
vechi bolșevici — vete
rani ai luptelor revoluțio
nare — eroi ai cincina
lelor, oameni de știință 
eare asaltează orizonturile 
neexplorate ale științei, 
primii cosmonauți. Fami
lia de 10 milioane a co
muniștilor din Uniunea 
SdVietică a trimis la Con
gresul de la Moscova a- 
proape 5.000 de delegați.

In uriașa sală a Pala
tului, se află, de aseme
nea, numeroși invitați. A- 
ceștia sînt oameni ai 
muncii din întreprinderile 
din Moscova, reprezen
tanți ai vieții publice din 
capitala sovietică, condu
cători din industrie.

La ședință asistă mem
bri ai corpului diploma
ție, corespondenți ai pre- 
>ej sovietice, ai presei 

LUNA PRIETENIEI 
RUMINO-SUViETiCE

In orașul nostru continuă să aibă loo numeroase 
manifestări în cadrul Lumi prieteniei rjmînu-so- 
vietice.

□ Astăzi, ,1a olubul ee aparține întreprinderii 
de construcții siderurgice din localitate, inginerul 
Bîrsan Mircea, va vorbi constructorilor despre vi
zita cosmonautulu, Gherman Titov in țara noastră.

□ Muncitorii, inginerii și tehnicienii de la, uzina 
„Victoria" din Călan vor audia astăzi, la clubui 
„li iunie" din localitate, conferința; „Mecanizarea 
șl automatizarea procesului de producție in indus
tria U.R.S.S.", pe care o va ține inginerul duba 
David.

□ Astăzi va avea loc o seară culturală la spi
talul unificat din Hunedoara consacrată vieții șt 
□perei lui Maiakovski. Se va prezenta și un diafilm 
cv aspecte din viata marelui scriitor sovietic,

țărilor socialiste, ai celor 
mai mari agenții de pre
să și ziare din statele 
capitaliste.

La ora 10 (ora Mos
covei) își fac apariția în 
sală conducătorii Partidu
lui Comunist al Uniunii 
Sovietice, care sînt întîm- 
pinați cu ropote de a- 
plauze furtunoase.

N. S. Hrușciov, prim- 
secretar al C. C. al 
P.C.U.S., deschide Con
gresul. N.S. Hrușciov a- 
nunță că la Congres par
ticipă reprezentanți a 80 
de partide marxist-leni- 
niste frățești.

La propunerea Iui N.S. 
Hrușciov, delegații și oas
peții au cinstit, păstrînd 
un minut de reculegere, 
memoria militanților de 
seamă ai mișcării comu
niste și muncitorești in
ternaționale care au de
cedat în anii de după cel 
de-al XXl-lea Congres al 
P.C.U.S.

După alegerea Prezi
diului, secretariatului, co
misiei de redactare și co
misiei de validare, a fost 
adoptată în unanimitate 
ordinea de zi a Congre
sului.

Cel de-al XXII-lea Con
gres al P.C.U.S. va dis
cuta următoarele pro
bleme :

1. Raportul de activita
te al Comitetului Central 
al P.C.U.S. — raportor 
Nikita Hrușciov, prun-se- 
cretar al C.C. al P.C.U.S.;

2. Raportul de activita
te al Comisiei Centrale de 
revizie a P.C.U.S. —■ ra
portor Alexandr Gorkin., 
președintele. Comisiei de 
revizie;

3. Proiectul de program 
al P.C.U.S. — raportor 
Nikita Hrușciov ;

4. Cu privire la modi
ficările în statutul P.C.U.S. 
— raportor Frol Kozlov, 
secretar al C. C. al 
P.C.U.S.;

5. Alegerea organelor 
centrale ale partidului.

Raportul de activitate 
al Comitetului ' Central 
este prezentat de N.S. 
Hrușciov.

Delegații și oaspeții as
cultă cu cea mai mare 
atenție raportul prezentat 
de primul secretar al Co
mitetului Central al 
P.C.U.S. In sală izbuc
nesc în repetate rînduri 
aplauze furtunoase, ca 
semn de aprobare a liniei 
generale a Partidului Co
munist al Uniunii Sovi
etice.

Raportul de activitate 
a Comisiei centrale de 
revizie a P.C.U.S. este 
prezentat de Aleksandr 
Gorkin, președintele aces
tei comisii. Comitetul Cen
tral al Partidului, a de
clarat el, în conformitate 
cu Directivele celui de-al 
XX-lea Congres a depus 
o vastă activitate pentru 
restabilirea normelor le
niniste ale vieții de partid 
încălcate în perioada cul

Produse peste 
sarcinile 
de pian

Siderurgiștii marelui 
combinat din Hunedoara 
continua să dobîndească 
noi succese în întrecerea 
socialistă ce o desfășoară 
pentru îndeplinirea și de
pășirea angajamentului a- 
nual. îmbunătățind indi
cii de utilizare a agrega
telor ei au izbutit ca în 
perioada 1-17 octombrie, 
să producă peste plan 
2.745 tone aglomerat fie- 
ros, 749 tone fontă și im- 
portante cantități de la
minate.

Pentru protecția 
muncii

în cadrul Întreprinderii 
miniere de talc Hunedoa- 

tului personalității Iui 
Stalin. Au fost convocate 
în mod regulat plenare 
ale C.C. al P.C.U.S., au 
fost organizate adunări 
ale activului și conferințe 
pentru problemele indus
triale, agricole, culturale. 
Au fost supuse dezbaterii 
întregului popor cele mai 
importante proiecte legis
lative.

Comisia centrală de re
vizie, a declarat A. Gor
kin, a condamnat în u- 
nanimitate activitatea sci- 
zionistă a grupului anti
partinic. Lupa pentru în
tărirea unității partidului 
a fost și rămîne datoria 
principală a fiecărui co
munist.

Președintele Comisiei 
centrale de revizie a ral 
portat Congresului despre 
controlul asupra felului 
în care au fost conduse 
finanțele P.C.U.S. și a 
fost îndeplinit bugetul 
partidului.

Sarcinile întăririi și 
dezvoltării continue a de
mocrației socialiste sovi
etice, a declarat A. Gor
kin, reclamă o atitudine 
mai atentă față de exa
minarea scrisorilor, piîn- 
gerilor și petițiilor oame
nilor muncii. El a subli
niat că Comitetul Central 
ai partidului și N. S. 
Hrușciov personal, acor
dă acestei probleme o a- 
tenție deosebită.

Congresul își continuă 
lucrările.

ra-Zlaști se montează a- 
cum o nouă instalație de 
captare și evacuare a pra
fului de talo ce se emană 
din procesul tehnologic 
de măcinare. Instalația se 
execută cu forțe proprii. 
In același timp, se iac lu
crări de îmbunătățire a 
fluxului tehnologic- de 
descărcare niecam.'ată a 
produsului.

O bună parte din volut 
mul de piese ce 'se va 
monta aici a sosit. Nou.ț 
construcție are o mare 
importanță în ceea cq 
privește protecția muncii 
oamenilor, deoarece îi o-, 
crotește de a nu se îmi 
bolnăvi de silicoză. Laț 
sfîrșitul lunii octombrie 
a.c., instalația va intra în 
funcțiune.

în acest număr:

— Un bilanț însufleți-, 
tor al siderurgiștiior 

(pag. 3-a),

Faptele au convins.
(pag. 2-a).

— Mai multă răspun
dere pentru folosirea tim
pului liber al tineretului, 

(pag. 2-a).

însemnate sporuri 
de producție

Muncitorii, inginerii și 
tehnicienii de la uzina 
Victoria Călan au desfă
șurat în. anul acesta o 
largă și susținută între
cere în vederea realizării 
cu succes a sarcinilor de 
plan și a angajamentelor, 
fn urma eforturilor depu
se și a aplicării în pro
cesul de producție a unor 
măsuri de ordin tehnico- 
organizatoric, siderurgiștii 
din Călan au izbutit ca 
de la începutul anului și 
pînă în prezent să dea 
peste plan însemnate can
tități de produse, a căror 
valoare se ridică fa suma 
de 2.565.000 lei.

In pregătire: producția anului viitor
trecut aproape 3 

în 
a laminorului

Au 
ani de la intrarea 
funcțiune 
de 650 mm. timp ce a 
permis colectivului de 
aici să acumuleze o bo
gată experiență în exploa-i 
tarea modernului agregat. 
An de an, sub îndruma; 
rea organizației de partid^ 
s-au realizat progrese re
marcabile în sporirea in
dicilor tehnico-economici.

Evenimentele care se 
petrec acum în secția la
minorului 650 au luat-o 
înaintea timpului. La în
trebarea noastră: Cum 
vă pregătiți pentru pro
ducția anului viitor, ni, 
s-a răspuns că multe din 
măsurile prevăzute au și 
fost traduse în viață. Pla
nul întocmit cu cîteva 
luni în urmă cuprinde a- 
proape 40 de măsuri teh-' 
nico-organizatorice din 
care 11 în mod practic 
ÎȘi 
în 
de 
de 
cu

dovedesc eficacitatea 
producție. Este vorba 
introducerea metodei 
calibrare a cilindrilor 
.3 rînduri de șabloane 

pentru țagle pătrate, ter
minarea ventilației la ma
șinile auxiliare ale cajet 
de 800 mm., îmbunătăți
rea schemei de acționare 
electrică a macaralelor 
tehnologice; eboșarea ca- 
librelor pe cilindrii prin 
copiere și altele.

Producția de laminate 
în anul viitor va spori în 
secția amintită cu cca. 18 
la sută. Condițiile pentru 
asigurarea acestui spor, 
trebuie asigurate din timp. 
Luminătorii au o bogată 
experiență in această pri
vință. In trimestrul IV 
din anul trecut au proce
dat la fel. Ei s-au anga
jat atunci să, realizeze 
indicii prevăzuți pentru a- 
nul 1961 încă din noiem
brie 1960. Prin pregătirile 
care s-au făcut producția 
de laminate a sporit «im-

Tînârul Garoafă Constantin de la laminorul 
mm. este unul din cei mai destoinici ajuston 
aici. In același timp însă, el se numără și pr 
elevii sîrguincioși la învățătură din clasa IXJ 
a școlii medii serale.

țitor. De la începutul a- 
nului s-au produs peste 
sarcinile de plan cca. 
32.000 tone laminate, fiind 
îmbunătățită mult și ca
litatea 
succes 
este și 
lui de 
mină, 
lui „U 18' 
anul viitor se prevede in
troducerea unei game și 
mai mari de profile eco
nomice. Recent în aduna
rea generală de alegeri 
a organizației de bază, 
comuniștii, pe lîngă pre
țioasele propuneri pe care 
le-au făcut în legătură cu 
pregătirea temeinică a 
producției anului viitor, 
au lansat inițiativa trece
rii la laminarea cu tole
ranțe negative. Calculele 
arată că prin aceasta în 
anul viitor economiile de 
metal ce se pot realiza 
depășesc 3.000 tone. Ca 
să ne putem da seama ce 
reprezintă aceasta pentru 
economia națională, este 
suficient să amintim că, 
din cantitatea respectivă 
se va putea confecționa 
construcția metalică pen
tru aproape 2 hale ca a 
laminorului de 650 mm.

Calitatea cilindrilor 
constituie factorul hotârî- 
tor în obținerea rezulta
telor preconizate de co
lectivul laminorului, lată 
de ce această problemă o- 
cupă un loc important în 
preocupările colectivului 
de conducere. In legătu
ră cu îmbunătățirea cali
tății cilindrilor, în planul 
de măsuri se prevede ca 
încă de pe acum să se 
treacă la călirea acesto
ra. Experimental au fost 
făcute încercări de călire 
cu flacără, lucru ce a dat 
rezultate mulțumitoare. 
Datorită însă faptului că 
această metodă cere un 
consum mare de oxigen,

acestora. Ujj alt 
al laminaiorilor 

realizarea profilu- 
armătură pentru 

laminarea profilu- 
1“ economic. In

nu este rentabilă, 
ceea s-a 
treacă la 
renți de 
care este 
tajoasă. A fost conB 
ta instalația neB 
Conducerea combiB 
trebuie să urgente® 
sirea ei ca cel tîrB 
trimestrul 1 1962 B 
pusă în funcțiune. B 
mărirea durabilitățiB 
hndnlor, s-a cotB 
practic că se poateB 
ne o producție, în 
ia profile, mai maB 
100 la sută pe B 
garnitură de cilindB

Laminorul 650, pB 
te de la uzina vB 
Călan un mare nunB 
cilindrii din fontă. ■ 
taica acestora este B 
nele cazuri destul dH 
bă. Este necesar —■ 
ceasta este și o oh 
a turnătorilor din 
— ca în viitor să i 
mult mai mare i 
calității, dînd astfel 
bilhatea laminai 
să-și poată respect; 
gajamentele.

In anul acesta la 
nil a întîmpinat 
greutăți din cauza 
aprovizionări cu ar 
și piese de schimb 
aparataj tcrmotehnic 
toare electrice; rul 
etc. Este știut că f; 
aprovizionare cu cel< 
casare, nu poate fi 
de o reparație caii 
a mașinilor și agre 
lor, ceea ce atrage 
sine intreruperi acc 
tale, o serie de rep 
neplanificate și în u 
instanță pierderi de 
ducție. Pentru ca în 
viitor asemenea defet 
nu se mai producă 
cere ca încă de pe a 
conducerea combin; 
să ia măsuri care să 
gure laminorului o 
aprovizionare eu pie

propus s 
fălirea J 

înaltă fre 
mult mai



Mai multă răspundere pentru 
osirea timpului liber al tineretului
marea generală pen- 
area de seama și a- 
■a comitetului U.T.M. 
intierul nr. 3 cons- 

din Călan (apar- 
I.C.S.H.) a avut 

c curînd. Axîndu-și 
tcrilc pe principalele 
i ce au stat în fața 
or constructori, a- 
ea generala a apre- 
ontribuția adusă de 
îndeplinirea sarcini- 
: producție pentru 

la timp în funcți- 
obiectivelor indu:,- 

în construcție. Cu 
prilej numeroși ti- 

:arc s-au înscris la 
au criticat eon'lu- 
șantiertdui pentru 
totdeauna s-a în

de buna aprovizio- 
i șantierului cu m;e 
:le necesare. Dacă 
iu perioade cînd au 
oxigenul, electrozii, 

11 și alte materiale 
ițele tinerilor în pro- 
, puteau fi și mai.
isc.
rii utemiști rm eoiu- 
atitudinea unor nor, 

care nu-și fac da- 
eoilștiilicios, înlirzi- 
ejustificat foile do 
ale muncitorilor. U- 
i au propus orga-, 
i de partid să ana- 
starea de fapte și 
măsuri corespunză-

pul liber mai cu folos și 
în mod educativ. Ei au 
arătat că șantierul dispu
ne de un club. Acesta nu 
este însă înzestrat decît 
cu un aparat de radio și 
2 mese pentru șah, dar 
fără piese. Clubul șantie
rului nu are bibliotecă și 
nici alte mijloace de a- 
tragere a tineretului și în 
general a muncitorilor 
pentru a-și ridica nivelul 
cultural. Există bibliotecă 
ia clubul uzinei Victoria. 
Dar pe motiv ca noi sîn
tem salariați ai I.C.S.l". 
nu putem împrumuta cărți 
de acolo — au arătat, 
printre altele vorbitorii.

Adunarea generală a 
criticat atitudinea comite
tului U.T.M. pentru slaba 
preocupare manifestată în 
munca de educație comu
nistă. Nu cu destulă răs
pundere s-a ocupat comi
tetul U.T.M. de 
mîntul politic de 
zație. Dacă anul 
au existat lipsuri
cest domeniu ele nu au. 
fost lichidate nici în pre
zent. Spre exemplu tinerii 
Ungureanu Nicolae, Botoșe- 
neanu Marcel, Solo Gheor
ghe și Ivan Gheorghe, că
rora le-a fost încredințată 
sarcina de onoare de a 
face educație comunistă 
celorlalți muncitori, ■ n-au 
participat la pregătirea 
propagandiștilor, organi
zată de comitetul orășe
nesc U.T.M., pentru des
chiderea noului an in în- 
vățămîntul politic. Pot ei 
oare, fără o pregătire te
meinică, să asigure și să 
obțină în același timp 
rezultate bune în munca 
de educație comunistă? Liy 
acest lucru 
să gîndească 
U.T.M. al 
nr. 3.

De aceste lipsuri corni»

telul U.T.M. ne întreprin
dere va trebui să țină, 
seamă astfel încît cu o- 
cazia analizării medului 
cum a fost pregătită des
chiderea învățărnîntului 
politic și cum s-aL1 des
fășurat primele lecții să 
poată lua măsurile cele, 
mai eficiente care să ducă 
la îmbunătățirea muncii 
de educație în rîndul ti
nerilor constructori.

ÎN A TENȚIA CONDUCERII
I. G. O.

Intr-o perioadă de timp, 
exista un autobuz al în
treprindem de gospodă
rire orășenească (l.G.O.H.) 
care 
ză 
tea 
ne 
muncitorii de la distile
ria de gudron a combina
tului. Nu știm care este 
cauza, dar de vreo două 
luni acel autobuz numai 
vine. Din această 
mai toți muncitorii 
sîntem nevoiți să 
tăm în. stație cîte

după alte autobu- 
de cele mai multe 
o luăm pe jos că-

dimineața, la amia- 
și la 23 noap- 
venea pentru a 

transporta pe noi,

«•■auză, 
secfiei 
a step- 
30-40

Pentru o mai bună 
aprovizionare 

și deservire 
a populației

învăță- 
organi- 

trecut 
în a-.

ună parte a dezba- 
a constituit-o folo-.

timpului liber dej 
tineret. Tovarășii 

loan, Neagoie V.» 
itat că atît comite- 
T.M. al șantierului 

pe întreprindere,, 
comitetul sindica- 

s-au preocupat în 
nică măsură de. 
a unor condiții cît 
une pentru ca tifle- 
la șantierul din Că- 
•și poată folosi Uni-

întovărășit Hor din satul 
idăștia Superioară șt 
orlalți cu gospodărie 
lividuală, li s-a vorbit 
ilt despre superioritatea 
inc ii In gospodăria a- 
icolă colectivă, despre 
amajcle ei. Nu se ti- 
a aproape adunare la 
minul cultural in care 
rectorul și mai ales co- 
uniștii să nu le arate 
lor prezenți cit de a- 
ntajoasă și spornică este 
unea în colectivă, 
zultate. se obțin 
izvollarea anumitor
uri de producție și cum 
uime trăiesc colectiviș- 
'. Apoi, nu odată auzi
ră ei chiar de la beci- 
i lor — colectiviștii din 
te sate — cum o duc 
• cind tși lucrează pă
taturile laolaltă, cit de 
uit s-a dezvoltai avutul 
r obștesc..,
Timpul se scurgea insă 

oricine le-ar fi vorbii 
prea era ascultat Și 

•■ta pentru că in sat mm 
xistau mulți oameni (mai

va trebui 
comitetul 

șantierului»

Marți dimineața, la sfa
tul popular al orașului 
Hunedoara a avut loc o 
ședință de lucru la care 
au participat conducerile 
I.C.R.A., T.A.P.L., O.C.L. 
Alimentara și reprezentan
ți ai secției comerciale a 
■sfatului popular a! ora
șului Hunedoara. Cu a- 
cest prilej au fost ana
lizate diferite probleme 
privind buna aproviziona
re și deservire a popu
lației în unitățile comer
ciale.

Participanții la discuții 
au scos în evidență fap
tul că uneori rețeaua co
mercială nu este aprovi
zionată corespunzător cu 
diferite produse, alteori 
aprovizionarea nu se face 
ritmic. Unii gestionari de 
unități se ocupă In insu
ficientă măsură de apro
vizionarea cu sortimente 
de produse căutate de 
populație.

Conducerii I.C.R.A. i 
s-att făcut recomandări 
pentru mai buna organi
zare a sistemului de, 
transport și onorarea la 
timp a comenzilor între
prinderilor comerciale.

In majoritatea unități
lor comerciale spațiul de

depozitare a mărfurilor 
este insuficient din cauza 
stocului mare de ambala
je. Există tn prezent va
goane de ambalaje pe 
rețea care trebuie să fie 
colectate cît mai grabnic 
de către l.R.V.A. si 
I.C.R.A.

fprovizionarca populați
ei cu făină integrală, pli
ne și diferite produse de 
panificație se îmbunătă
țește continuu. Sint Insă 
frecvente ceaiurile cind 
făina integrală se distri
buie contrar instrucțiuni
lor secției comerciale, de- 
pășindu-se cu mult con
sumul planificat. Plinea 
neagră se vinde la unele 
centre, contrar instrucțiu
nilor. Gestionarilor de la 
centrele de \ pline care nu 
respectă instrucțiunile în 
vigoare să l, se aplice 
sancțiunile corespunză
toare.

In cadrul ședinței amin
tite s-au făcut propuneri 
și s-au stabilit măsuri 
care să ducă la o mai 
bună aprovizionare și de
servire a populației din 
orașul Hunedoara și cen
trele muncitorești, Teline, 
Călan și Ghețar.

minute 
ze, iar 
ori să 
tre oraș.

Situația în care sîntem 
puși de a ne întoarce de 
la lucru, nu poate să mai 
dăinuie mult. Și asta cu. 
atît mai mult cu cît a 
venit toamna și se aș
teaptă căderea ploilor,, 
iar într-un viitor nu prea 
îndepărtat va sosi și iar
na. Pornind de la aceste 
considerente și mai ales 
de la faptul că sîntem 
puși în situația să pier
dem mult timp în aștep
tarea unui mijloc de 
transport din cauza dru
mului ce-1 facem pe jos, 
ne adresăm pe această 
cale conducerii l.G.O. ce- 
rîndu-i să reflecteze asu
pra celor relatate și în 
consecință să introducă 
un autobuz — dimineața 
la amiază și seara — pe 
distanța distileria de gu
dron — Hunedoara. In 
felul acesta, conducerea 
l.G.O. și-ar aduce o mo
destă contribuție la în
făptuirea măsurilor luate 
de partid și guvern pri
vind satisfacerea nevoilor 
mereu creseînde ale celor 
ce muncesc.
UN GRUP DE

MUNCITORI

Faptele au convins
cate

lo-

nti
a-

ce 
prin 
ra-

cu scamă bătrîni) 
lansaseră următoarea 
zincă.

— PlnA nu văd, 
cred.

Intr-un fel oarecare
veau dreptate. Ei insă nu 
văzuseră cu proprii lor 
ochi ce este intr-o gos
podărie colectivă, cum 
este organizată munca și 
cum se face retribuirea ei, 
cum trăiesc colectiviștii. 
Pentru a cunoaște toate 
acestea și a le vedea 
după cum însăși susțineau 
Unii dintre nădășteni, co
mitetul de partid , comu
nal și comitetul execut1 o 
al sfatului popular au 
hoiărlt organizarea unor 
vizite la anumite gospo
dării agricole colective. 
Prea multe nu s-au făcut, 
dar pe unde au fost hă- 
dăștenii au avut ce Vedea. 
In timpul vizitelor făcute 
la gospodăriile din Hăj-

dat și Nădăștia 
ră, ei ap rămas 
surprinși de frumoasele 
realizări obținute in dez
voltarea sectorului zooteh
nic, construcția de graj
duri pentru animale, cit 
și în sporirea an de an 
a producției de cereale. 
Mult i-a impresionat și fe
lul nou de trai al colec
tiviștilor, glnd urile lor de 
viitor spre o viață 
bună, fericită.

In urma vizitelor 
prinse și a muncii 
tice desfășurată de
nizația de bază din sat 
și comitetul de partid co
munal, tn Nădăștia Supe
rioară au început frămln- 
țările. Cei mai mulți din
tre oameni se dumiriseră 
de avantajele ce le oferă 
marea gospodărie agrico
lă colectivă și doreau ca 
o astfel de unitate să ia

In]etica* 
oarecum

mat.

intre- 
poli- 

orga-

Pc șantierul de .construcție ai noilor la'min^.ire 
munca pentru darea la timp în funcțiune ,a acestor 
agregate se • desfășoară cu intensitate.

in fotografie: O parte din instalatorii din bri
gada tovarășului loan Cornea întreeindu-se 1;* 
montajul pompelor din stația principală, de la gos
podăria de apă a noilor linii .de laminoare..

Hrană consistentă și îngrijit 
pregătită

uiat să-și spună părerea 
Î,1 legătură cu felul cum 
sînt serviți oamenii de 
aici; „Mănînc la. cantină 
de 8 luni. Hrana este 
pregătită îngrijit, e con
sistentă, gustoasă și bine 
servită. Adesea tovarășul 
Papadopol Tănase, bucă
tarul principal, solicită 
părerea abonați lor înainte 
de a întocmi meniul pen- 
tiu a doua 
am fosT 
trebui să 
direcției 
prinderii 
un lucru 
că nu mai pot servi may 
sa la această cantină...*! 

Intr-adevăr, sala de 
mese oferă un cadru plă
cut, atrăgător. Pereții 
proaspăt zugrăviți, perde
lele curate puse la feres
tre, fețele de mese albe 
și vazeTe cu fiori orna
mentale, scot în relief spi-, 
ritul igienic, gospodăresc, 
al personalului de deser
vire. Același aspect exis
tă în bucătărie șf în ce
lelalte dependințe. Ajutoâ* 
rea de bucătar, tovarășa 
Floro.vici Aurelia, o feme
ie sprintenă și harnici a 
reușit — prin sfaturile și 
îndemnurile sale gospodă
rești —- să ie ridice și pd 
tovarășele ei de muncă la 
un nivel corespunzător 
cerințelor. Acum, brigada

nu 
de

Construcția cantinei 
se deosebește cu nimic 
cele existente în tabăra 
de la bluming. Diminea
ța, la prînz și seara, u- 
șile cantinei nr. 6 se des
chid larg pentru cei a- 
proape cinci sute de abo
nați, constructori ai nou
lui grup de laminoare de 
sîrmă, profile ușoare, mij
locii și benzi.

După ce a servit masa 
de prînz, tovarășul Man- 
citi Paul, unul dintre a- 
bonații permanent! a că-

zi. Deunăzi 
informat că va 
lucrez în cadrul 

tehnice a între- 
șt mă bucur. De 
îmi pare rău “*

scris printre primii, au 
lămurit tot satul de a 

■păși' cu ■ încredere pe ca- 
fîință și la el. Primele lea bunăstării și belșugu- 
cereri de înscriere în co- im, gospodăria agricolă 
lectivă’ le-au făcut comu- colectivă.
niștii Și unii dintre bunii 
gospodari ai satului. A* 

ceștia ău format în cele 
din urmă un comitet da 
inițiativă care în scurtă 
vreme a izbutit să. înscrie 
alți și alți țărani întovă
rășiți și cu gospodărie in* 
dividuală... '

...Sărbătoarea inaugură-, 
rti gospodăriilor agricole 
colective din cele 2 sate 
a avut loc duminica tre
cută. Cei din Nădăștia 
Superioară i-au dat denu
mirea de „Victoria socia
lismului", iar tntovărășiții - 
din Valea Singiorgiului 

Frămintări asemănătoa- i-au pits numele 
re se petreceau in aceeași 
vreme și tn satul Valea 
Singiorgiului. Și aici, re
zultatele bune din diferite 
gospodării agricole obiec
tive vizitate au avut da
rul să convingă un nu
măr sporit de locuitori. 
La rîndul lor, ei și maț 
cu seamă membrii de 
partid ca Nasta Romolus, 
Păștioiu loan, Mugurea- 
nu Gheorghe și EnăȘoiU 
loan, deputata Tițu Ra- 
fila fi alții care s-au In-

i

'a doua din care fac parte 
tovarășele Cîrlogea Ana, 
Ghinea Profira și altele, 
este fruntașă în deservi
re. O parte a liicrărHof 
de întreținere a localului 
au fost făcute în timpul 
liber de" către cei ce de
servesc cantina.

Cît privește meniul 
zilei, el se întocmește, ți- 
nîndu-se cont de părerile 
și sugestiile ' abonaților^ 
Personalul ce serveș
te, împreună, cu adminis
tratorul, se străduiesc să 
asigure oamenilor, în. 
schimbui sumei de 240 let 
lunar; o hrană, tot - mai 
bună și variată.

Faptul că administrația 
cantinei nr. 6 a I.C.S.H. 
s-a străduit să pună ’ la 
dispoziția abonați lor săt 
ceea ce este necesar pen
tru a se lirăni cît mai 
bine, c demn de apreciat. 
Dar trebuie feptus că unii 
oameni 
deauha 
și nu 
cuvine
Sînt abonați care nu nu
mai că nu îngrijesc fa- 
cîmurile, dar le înstrăi
nează, ducîndu-le in dor
mitoare. Este bine ca bu
nurile cu care a fost în
zestrată cantina să fie 
restituite și temeinic îngri
jite de către 
bonat.

nu respectă tot- 
strădania depusă 

îngrijesc cum se 
bunul obștesc.

„Dtu- 
afară 
la a- 
celor,

mul lui Lenin". In 
de -noii colectiviști, 
dunarea festivă a 
două gospodării au luat 
parțe și numeroși colecti
viști din satele învecinate 
care le-au transmis salu
tul tor frățesc și i-au asi
gurat de sprijinul unanim 
pentru ca și tinerele gos
podării să se dezvolte și 
să înflorească în așa fel 
incit să asigure membri
lor lor venituri mari care 
să le facă traiul mai 
bun, mai fericit,

Informație
Conducerea depozitului 

C.ompetrol — Hunedoara 
aduce la cunoștința tutu
ror cetățenilor următorul 
program de deservire cti 
butelii i depozitul <»i»

fiecare a-

între orele 
Comenzile

deschis zilnic
7,30 și 15,30.
pentru schimbarea bute
liilor cu aragaz se iau îri 
fiecâre zi între orele 7/30 
0 iO,SOr
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(Pe marginea conferinței orgnizației de partid din combinat)-
Slmbătă și duminică 

sala mare a clubului 
Siderurgisțul a găzduit 
lucrările conferinței de 
partid a combinatului 
siderurgic. Sute de dele
gați, printre care nume
roși fruntași în produc
ție, precum și invitați, 
oameni 'cu diferite munci 
de răspundere au venit 
să ia parte la sărbătoa
rea ' comuniștilor siderur- 
gișt'. împodobită cu dra
pele roșii și tricolore, 
flori și lozinci mobiliza
toare sala i-a primit pe 
participanții la conferin
ță ca la o mare sărbă
toare.

Lucrările conferinței 
au fost deschise de to
varășul Moga Băiuț, se-

cretar al comitetului de 
partid al combinatului. 
Ele au început la orele 
15,15. L.a masa prezi
diului au luat parte ac
tiviști de partid și din 
domeniul economic, frun
tași in producție. înain
tea prezentării dării de 
seamă, tovarășul Colceru 
Afon, prim-secretar al 
comitetului orășenesc de perfecționa stilul și mc- 
partid, a adus conferinței 
și întregului colectiv de 
muncă al combinatului 
salutul comitetului oră
șenesc de partid. El a 
felicitat călduros pe co
muniști și pe întreaga 
masă de muncitori, teh
nicieni și ingineri din 
combinat 'pentru frumoa-

sele succese obținute in 
lupta pentru a da viață 
sarcinilor trasate de 
Congresul al Ill-lea al 
P.M.R. Cuvintul de sa
lut a constituit o însuf
lețită chemare a comu
niștilor de a-și aduce 
contribuția la dezbaterea 
problemelor, de a-și în
teți activitatea și a-și

todele de muncă ale or
ganizațiilor de bază in 
scopul însuflețirii și mal 
mult a masei de munci
tori, tehnicieni și ingi
neri . în vederea , con so- * 
lidării realizărilor obți
nute, astfel Incit să fie 
creată de 
succeselor

pe acum baza 
anului viitor.

Ascultată cu deosebit 
interes,. darea de seamă 
a comitetului de partid, 
prezentată de tovarășul 
Moga Băiuț, a făcut o 
multilaterală analiză a 
muncii de partid și eco
nomice desfășurată de 
organizațiile de bază și 
de comitetul de partid 
in vederea îndeplinirii și 
depășirii sarcinilor de 
producție prevăzute neu
tru acest an, analizind 
preocuparea comuniștilor 
pentru întărirea rolului 
lor de conducător politic 
al fiecărui colectiv de 
muncă, propunind măsuri 
și sarcini imediate in 
cadrul avintatei munci 
creatoare în care s-au 
angajat siderurgiștii.

:■ i

Cuvintil delegații

Tovarășul DEHE
I CORNEL: Ne J 

sa îmbunătățin 
mult indicii de
a cuptoarelor, |

Munca de partid în sprijinul 
îndeplinirii sarcinilor 

economice
Făcînd bilanțul activi

tății de un an depusă de 
comuniști în fruntea în
tregului colectiv, darea 
de seama a arătat că în 
activitatea sa, comitetul 
de" partid s-a călăuzit du- 
pă ' hotărîrile conferințe- 
lor 5 de partid anterioare, 
p.e combinat și orășeneas
că și ale organelor supe
rioare ale partidului, 
luptînd pentru traducerea 
în fapt a istoricelor do
cumente ale Congresului 
al Ill-lea al P.M.R., a 
directivelor C.C. al P.M.R. 
Legînd mai bine viața de 
partid de sarcinile prin
cipale, ducînd o susținu
tă muncă de educare 
marxist-leninistă a mem
brilor și candidaților de 
partid a crescut simțitor 
conștiința socialistă- care 
a avut 
Uzarea 
muncă 
măsură 
planului de producție ,și ■ 
a angajamentelor luate 
în întrecere. Astfel anul 
acesta combinatifF vă pu
tea produce cu peste 13 
la suită».mai jnultă fontă, 
cu peste 32 la sută mai 
mult oțel, iar sporul pro
ducției de laminate fini
te vă fi mare de 14 la 
sută.

Ca urmare a dezbaterii 
cifrelor dc plart, încă din 
lunile noiembrie, decem
brie anul trecut, latni- 
«oareie de 650 și 1.000 
mm. au început să reali
zeze o. producție egală cu 
cea planificată pentru a- 
hul acesta, inițiative care 
s-au bucurat de un larg 
răsunet în rîndul siderur
gicilor,

t>înd dovadă de o înal
tă conștiință patriotică Și 
mobilizați de comuniști, 
SÎderurgiștii s-au angajat 
ta Sporind productivitatea 
ftiuncii perfecționînd peste 14.600 tone

că urmare mobi- 
co I ceti vu lui' de

într-o mai mare 
la îndeplinirea

de 
în

tehnologia 
să producă 

peste prevederile

continuu 
fabricare 
acest an 
de plan 25.000.tone- agio- 
țnerat feros, 25.000 tone 
fontă, 30.000 tone oțel 
Martin și electric, 35.000 
tone laminate, iar prin 
gospodărirea cu grijă a 
materialelor, micșorarea 
consumurilor specifice etc. 
șă obțină economii la pre
țul de cost în valoare de 
cel puțin -18 milioane lei.

Munca politică desfășu
rată de organizațiile de 
bază, s-a arătat în darea 
de seamă și ia discuții, 
i-a însuflețit pe siderur- 
giști le-a dat elan și în
credere în forțele .lor. îm
bunătățind indicii de uti
lizare a agregatelor. ei au

Martin și eiectric, aproa
pe 52.000 tone blumuri 
și laminate. Asemenea 
rezultate au făcut ca. și 
planul producției .marfă 
pe combinat să fie depă
șit pe cele 9 luni cu 
4,44 la sută, economiile 
obținute la prețul de cost 
să depășească 18.590.000 
lei, să crească gradul de 
rentabilitate al întreprin
derii. Fără îndoială că 
rezultatele sînt rodul 
creșterii capacității de 
muncă a organizațiilor 
de partid, al muncii lor 
mai calificate și pătrun
derii în profunzime în. 
problemele economiei, al 
activității comuniștilor 
pentru perfecționarea me
todelor lor în antrenarea 
colectivelor de muncă din 
fiecare secție la îndepli
nirea sarcinilor economi-, 
ce. ln felul acesta comu
niștii au reușit să îmbu
nătățească experiența 
muticii din anii trecuți, 
să-și lărgească sfera de 
cunoștințe politice și eco
nomice. Așa se face că 
avînd la bază cunoștințe 
mai Vaste, verificate iii 
practica producției, furna- 
liștiî secției întîia au în

borarea fontei cu mangan 
redus în condițiile utili
zării . cocsului hjinedorean, 
metodă care aduce eco
nomii de peste 2 milioa- 
me lei anual.

La secția l-a furnale 
s-a introdus un nou com
bustibil, s-a mărit tem
peratura și presiunea via
tului suflat. Astfel de 
preocupări ale comuniști
lor și-au găsit loc în toa
te secțiile combinatului. 
La laminorul de 800 mm. 
încălzirea lingourilor du
pă regimurile prescrise 
fiecărui sortiment de oțel 
a influențat scăderea pro
centului de rebut și a mă
rit procentul de scoatere 
a producției cu 15 la 
sută, la oțelurile M.G. 
11, silicoase și pentru 
rulmenți, economiile rea
lizate depășind suina de 
2 milioane lei.

In prezent introducerea 
progresului tehnic își gă
sește cîmp tot mai larg 
de acțiune. în cele 9 
luni au fost înaintate ca
binetului tehnic 395 ino
vații, din care s-au a- 
plicat 274. In fruntea u- 
fior astfel de acțiuni se 
află comuniștii ca, llca

Tripșa Ștefan,

In pauzele conferinței, delegații și invitații au purtai interesante discuții.

lindrti, 
maistru oțelar, Erou al 
-Muncii Socialiste, Coșara 
Radu și mulți alții.

Nq stă în caracterul 
comuniștilor de a se mul
țumi azi cu rezultatele 
obținute pînă ieri. Dacă 
se ține seama de crește
rea numărului de agrega
te, de cadrele de specia
litate, de numărul ingine
rilor, tehnicienilor și 
fruntașilor în producție 
ce deservesc agregatele, 
a arătat tovarășul Frank
furt Tiberiu, secretar al 
comitetului orășenesc de 
partid Hunedoara, mișca
rea de inovații încă nu 
se ridică la nivelul posi
bilităților.

Aceasta dovedește că 
există o parte din cadre
le tehnico-inginereștj care 
neglijează studierea șt 
însușirea posibilităților, a 
cunoștințelor noi ce le 
deschide, pune la dispozi
ție tehnica mondială, va
loroasele cuceriri științifi
ce. Asemenea oameni ca
re se bazează numai pe 
cunoștințele acumulate în 
școală, sau cu ani în ur
mă, nu numai că bat 
pasul pe loc negăsind că
ile cele mai juste, mat eco
nomice și mai eficace în

Să îmbunătățim continuu 
calitatea produselor

rezolvarea problemelor ce 
le ridică în mod cotidian 
procesele tehnologice și 
de producție, dar rămîn 
în urmă, depășindu-i via
ța. Cînd spunem aceasta 
ne gîndim și la faptul că 
numărul inginerilor care 
citesc cu regularitate 
cărți tehnice, literatură 
de specialitate, al celor ce 
au întreprins studii asu
pra unor probleme ce-și 
așteaptă rezolvarea e'ste 
prea mic, nemulțumitor. 
Exemplu convingător 
și acela că se găsesc 
ține fișe de cititori 
inginerilor noștri la 
blioteci. De asemenea 
țini își procură cărți prin 
intermediul librăriilor.

Lectoratul inginerilor, 
formă ușoară și accesi
bilă de informare asupra 
numeroaselor 
științifice nu 
nici în prezent 
gă participare 
cu studii superioare 
medii, ce dețin funcții de 
răspundere în combinat. 
Astfel de probleme anali
zate la timp de comitetul 
de partid și de organiza
țiile de bază ar fi avut 
fără îndoială rezultate 
mai frumoase în procesul 
de producție.

NU 
jăm 
mai 
zare 
producem mai mult! 
Trebuie acordată a 
muncii la laminoare 
unde să nu mai fie 
la retopit cantități q 
țel ce pot fi recupera

este 
pu- 
ale 
bi- 
pu-

probleme 
se bucură 
de o lar- 
a cadrelor

putut realiza în -primele 
9- luni ale .anului peste 
30.000 tone aglomerat, a» 
proape 24.000 tone fontă,

oțel

ceput fabricarea fontei CU 
conținut de matlgan re
dus. Cercetările s-au ex
tins apoi la furnalele 5-6, 
treoțndu-w astfel la tfl*

îoart, Dragai; Emeric, 
Boldin Silviu, Votna loan 
de la laminoare, Colceru 
Sinlion și Clej Nicoditti 
de la ttrungăria de ci*

Numeroși vorbitori, ra
re au completat la discu
ții darea de seamă, prin
tre câre tovarășii Dehe- 
leanu Cornel, David Vla- 
idimir, Constantinescu 
Constantin, Popa M. loan, 
secretar al comitetului de 
partid de la uzina Victo
ria Călan, Niță loan, Că- 
tană Nicolae, director ge
neral al combinatului, 
Neuman Tiberiu și alții, 
au arătat că atunci cînd 
organizațiile dc bază 
luptă pentru ridicarea spi
ritului de răspundere al 
comuniștilor, al întregii 
mase de salariați, cînd 
urmărese îndeaproape pro
blemele legate de produc
ție rezultatele nu se lasă 
așteptate. La furnalele 
1-4 biroul organizației de 
bază preocupîndu-'.se de 
ridicarea activității comu
niștilor și folosind cu pri
cepere activul fără de 
girtidi • reunit șa țw-

tribuie din plin la micșora
rea procentului de fontă 
declasată. La oțelăria e- 
lectrică, la laminorul de 
800 mm. cînd organizați
ile de bază au pus în 
discuție calitatea produ
selor de asemenea pro
centul de rebut a scăzut 
simțitor.

Posibilitățile de îmbu
nătățire a calității nu 
sînt epuizate. Cu toate 
acestea calitatea produse
lor în unele secții nu e 
mulțumitoare. Ea nu poa
te fi o preocupare 
campanie, trebuie să 
o acțiune permanentă 
fruntea căreia să se 
tueze în primul rînd 
muniștii. Nu se poate 
plica altfel faptul de 
ca o insuficientă preocu
pare, un slab control a-

Tovarășul NEU 
TIBERIU: Munca de 
cație comunistă e o 
cină deosebită a oii 
zațiilor de bază. In 
sens trebuie îmbuna 
metodele folosite.

Tovarășa IANCU 
RA: Organizațiile
bază sînt chemate s 
corde mai multă an 
muncii politice în r 
Icmeilor, pentru ca d 
cele ce lucrează în 
ducție să poată fi pr 
nai multe în rîndul 
didaților de partid.

cît

(Continuare tn peg. 4-a)

Tovarășul MUICA I 
MIE: Colectivele s 
ilor mecanic-șef au ît 
nătățit calitatea ref 
țiilor. Este necesară 
tărirea muticii politic 
î|ce0 șceiorj



UN BILANJ ÎNSUFLEȚITOR AL SIDERURGIȘTILOR
(Pe marginea conferinței organizației de partid din combinat)

nirr din pag. 8-a).

a respectării tehnolo- 
exercitat de vechiul

1 al organizației de 
i de la oțelăria Mar- 
nr. 2 unde procentul 
rebut în ultimul tri- 
ru a depășit cifra ad- 
i, provocînd pierderi 
iroducție. In luna iu
de exemplu procentul 
•ebut după laminare 

otelurile calmate 
>st mai mare decît 
4. In felul acesta o- 
ia Martin nr. 2 deți- 
onderea în ce priveș- 
ierderile combinatului 
:nite în urma neîn- 
ării unor sortimente 
țel în calitatea pres-

Deși organizația de 
. a analizat astfel de 
:te ale muncii econo- 

nu s-a ajuns totuși 
izultatul scontat pen- 
că vechiul birou nu 
anifestat exigență și 
indere pentru duce- 
a îndeplinire a mă- 
>r propuse de adu- 

generală. Astfel de 
estări au fost aspru 
ate și combătute de 
nișli Cu prilejul ale- 
>r, lapt ce a făcut ca 

să nu li se mai 
iințeze muncă de 
ndere.

Există toate condițiile, 
a apreciat conferința de 
partid ca în anul 1962 
rentabilitatea combinatu
lui să crească cu mult.

Pentru aceasta se 
cere a se urmări și a fi 
îndeplinite cîteva condiții 
principale printre care 
pregătirea tuturor agre
gatelor, astfel încît înce- 
pînd cu lunile viitoare să 
se realizeze indici de plan 
la nivelul celor planificați 
pentru anul viitor, întări
rea disciplinei în muncă, 
a rolului maiștrilor și eli-' 
minarea abaterilor de la 
tehnologia de fabricație 
(care să ducă la scăderea 
sub admis a procentului 
de rebut, a pierderilor de 
fontă și oțel, la obținerea 
de beneficii), gospodărirea 
și folosirea cu grijă a 
materiilor prime și mate
rialelor, micșorarea la 
minimum a consumurilor 
specifice etc. Pentru a 
realiza o rentabilitate cît 
mai bună a întreprinderii 
se cere intensificarea prm 
toate mijloacele a muncii 
de educație comunistă a 
muncitorilor, tehnicienilor 
și inginerilor și în special 
a tineretului, perfecționa
rea necontenită a gradu
lui’ de calificare a cadre
lor.

Conținut bogat 
muiiai ele purtid

îferința a scos ia 
ca anul acesta a 

it muit răspunderea 
îzațuior ce part.d 
velul muncii lor in 
al. Organizațiile de 

și-au perhcționat 
de munca, conduc, 

calificat activitatea 
:a și economica, ac- 
iză cu mai multa 
iieiița, exercita drep- 
i cuiltrol, venind cu 
neri de îmbunatăți- 
nuncii. Comitetul de 
l a condus și îndru
mai bine orgamzați- 
e oază. Un ajutor 
s l-a constituit în 
a COiiiumțmm uisti u- 
periuUică a membri- 
nrourdor orgamzați- 
le baza de către co
li orășenesc de 
1. Drept urmare toa 
■gamzațiiie de bază 
naiizat in adunările 
ale principalele pio- 
: ale producției, des- 
area învațămîntului 
artid șt au adoptat 
iri corespunzătoare, 
tințele de birou și a- 
■ne generale se țin 
ai mmta regularitate 
e desfășoară ia un 

mai superior, res- 
idu-se principiul muu 
olective, membrii și 
dații de partiu mobi- 

1 prin propriul exem- 
masa celor fără de 
1 la îndeplinirea sar- 
>r politice și econo-

iu întărit rîndurile 
Ului prm primirea 
oi membrii și candi-

Organizațiile de

bază de la furnalele 1-4 
transporturi, laminorul 
806 se ocupa cu grijă, ca 
în partid să fie primiți 
cei mai buni muncitori, 
tehnicieni și ingineri, dm 
rindul celor mai buni oa
meni cu experiență în pro
ducție, care prin munca 
lor au dovedit sincera 
dragoste și atașament fa
ța ue partid. De multă 
răspundere au dat dova
dă unele organizații de 
bază în educarea memn 
brilor și candtdaților de 
pariid. In acest sens to
varășul Neuman liberiu, 
locțiitor al secretarului 
comitetului de partid pe 
U.G.C., în cuvîntul sau, 
a împărtășit .lin metode
le folosite de biroul or
ganizației de baza de la 
secțiile chimice în educa
rea membrilor ș; candi- 
daților de partid.

Sub îndrumarea comite
tului de partid, organiza
țiile de bază au încadrat 
pe membrii și candidați! 
de partid in forme de în- 
vățămînt, corespunzătoare 
p. i’gătini lor. In afară de 
aceasta o formă impor
tantă de educare a cons- 
tituit-o atragerea lor la 
diferitele conferințe pre
zentate în funcție de ca
pacitatea lor politică și 
profesională cum ar fi: 
„Calitatea de membru al 
partidului nostru", „Com
portarea comunistului în 
familie și societate", 
„Principiile moralei comu
niste", „Despre critică și 
autocritică" și altele. A- 
ceasta a făcut să se for

meze o opinie de masă, 
să se dezbată în spirit 
partinic încălcarea disci
plinei de partid și a dis
ciplinei în producție, ne- 
respectarea regulilor de 
comportare în viața soci
ală.

Deși se constată un 
progres, mai există ca
zuri cînd unele birouri 
ale organizațiilor de bază 
neglijează munca de pri
mire în rindul membrilor 
și candidaților de partid ; 
nu în măsura cuvenită 
folosesc ajutorul ce-1 poa
te da activul fără de 
partid ; ori se preocupă în 
jnsuîicientă măsură de 
eduGarea membrilor și 
candidaților. O slabă pre
ocupare, de exemplu, au 
dovedit organizațiile de 
bază de la distileria de 
gudroane, hidrotehnic, re
parații siderurgice, depo
zite Peștiș, aer-gaz.

In cuvîntul său tova
rășul Frankfurt Tiberiu, 
secretar al comitetului o- 
rășenesc de partid, a vor
bit despre munca și sar
cinile de viitor ce stau în 
fața comitetului, în lumi
na Directivelor elaborate 
de Congresul al IlI-lea 
al partidului, A arătat că 
noua formă organizatori
că va permite îmbunătă
țirea muncii de partid. 
Este necesar pentru a se 
ajunge la cele mai bune 
concluzii ca activiștii să 
cunoască bine terenul, oa
menii pentru a găsi cele 
mai bune și mai convin
gătoare soluții.

Anaiizînd stilul de mun
că participants la discuții 
au criticat darea de sea
mă a comitetului pentru 
faptul că n-a reușit să 
scoată la iveală metodele 
folosite de unii activiști, 
membri ai comitetului cu 
experiență, să analizeze 
în spirit critic și autocri
tic mai aprofundat lipsu
rile ce au avut loc în 
activitatea lui. Un insufi
cient ajutor a fost acor
dat de organizațiile de 
bază, organizațiilor U.T.M. 
care și-au fixat în planu
rile de muncă mai mult 
problemele de producție, 
decît cele privind forma
rea educației comuniste a 
tinerilor. E bine ca orga
nizațiile U.T.M. să se o- 
cupe și de problemele ce 
le ridică producția, dar 
nu trebuie uitat că sar
cina lor fundamentală 
este, în primul rînd, edu
carea tineretului în spiri
tul moralei comuniste, 
înarmarea lui cu învăță
tura marxist-leninistă des
pre lume și societate.

Nu trebuie să scape or
ganizațiilor de bază aten
ția ce trebuie s-o acorde 
organizațiilor sindicale șl 
de U.T.M., în care direc
ție comitetul de partid e 
chemat să dea un ajutor 
multilateral. Aceasta ți- 
nînd seama, că de felul 
cum ele sînt. sprijinite și 
îndrumate depinde crește
rea conștiinței oamenilor, 

aportul lor în producție, 
lichidarea indisciplinei, a 
..mpilor nefolosiți cu ma
ximum de randament.

Preocupare deosebită 
trebuie să manifeste co
mitetul de partid și în 
munca de pregătire a 
cadrelor, unde treuuie in
tensificată activitatea po
litică, deoarece se cons
tată deficiențe cum ar Ii 
slaba pregătire a lectori
lor care predau, sau ne- 
prezentarea lor la ore, 
ceea ce lace ca în activi
tatea instructiv educativă 
să se resimtă goluri.

☆
Tovarășul Ardeleanu 

Ioan, secretar al comite
tului regional al P.M.R. 
— Hunedoara, în cuvîn
tul său, a adresat confe
rinței și întregului colec
tiv de siderurgiști, salu
tul comitetului regional 
de partid, le-a urat noi, 
succese în înfăptuirea sar
cinilor economice și poli
tice. A apreciat creșterea 
nivelului activității comu
niștilor, discuțiile demons- 
trînd maturitatea politică 
și ideologică a organiza
țiilor de bază, aratind că 
acțiunile comune luate de 
comitetul de partid, orga- 
nizațule de bază și con
ducerea combinatului au 
asigurat obținerea însem
natelor succese. Nu tre
buie uitat angajamen
tul luat de siderurgiști la 
Congresul partidului nos
tru, de a îmbunătăți in
dicii de utilizare a agre
gatelor pînă la sfîrșitul 
planului de 6 ani cu 
oo-bl) la sută. Rezultatele 
obținute în cei doi ani de 
către furnaliști și de oțe- 
lari în periecționarea in
dicilor de utilizare a a- 
gregateior ce le deservesc 
sînt dovada convingătoa
re că a crescut capacita
tea de muncă, politică șt 
economică și că există 
posibilități de îndeplinire 
și chiar depășire a anga
jamentului luat.

Sarcinile de plan pen
tru anul viitor sînt măre
țe — a arătat în continu
are vorbitorul — și exis
tă deplina posibilitate 
pentru realizarea lor. Se 
cere însă descoperirea și 
folosirea tuturor rezerve
lor interne, folosirea în 
mod ritmic a întregii ca
pacități de producție, in
tensificarea muncii politi
ce Și organizatorice. In 
fața combinatului stă mă
reața sarcină de a îmbu
nătăți continuu rentabili-

Ținuid cont de lipsuri
le criticate, de propune
rile făcute în scopul li
chidării lor, precum fi 
de sarcinile mărețe ce 
stau în fața comuniști
lor din combinat în a- 
nul viitor conferința de 
partid a adoptat o ho- 
iărlre menită să ric't-e 
întreaga Muncă poiiwă 

tatea. Pentru realizarea ei 
fiecare organizație de 
partid trebuie să porneas
că de pe acum la muncă 
sub lozinca : „Fiecare sec
ție —- rentabilă".

In ridicarea conștiinței 
socialiste, sarcină deose
bit de importantă, trăsă
turile moralei comuniste 
trebuie să caracterizeze 
pe fiecare om, indiferent 
de munca și funcția în
credințată. Numai cu o 
conștiință ridicată, cu o 
temeinică calificare pro
fesională, va putea să a- 
plice fiecare în munca sa 
ceea ce este nou și îna
intat, va putea sprijini in
troducerea progresului teh
nic, într-o măsură tot 
mai mare, astfel încît 
combinatul să se poată 
menține și în viitor pe 
locul 1 în întrecere.

Sînt multiple aspecte 
ale muncii de care tre
buie să se ocupe organi
zațiile de bază, sub con
ducerea îndeaproape a 
comitetului de partid. A- 
colo unde rezultatele nu 
sînt la nivelul posibilită
ților trebuie să se între
prindă studii, analize te
meinice. Serviciul de cer
cetări siderurgice este 
chemat să se ocupe în 
mai mare măsură de per
fecționarea proceselor teh
nologice. Organizațiile de 
bază să lupte pentru rea
lizarea planului tehnic al 
întreprinderii, ca și a pla
nului de producție. Comu
niștii nu se pot declara 
mulțumiți cu calitatea o- 
țelului care mai lasă de 
dorit, cu modul nechibzuit 
de gospodărire a unor 
materiale și în special a 
celor din import.

Referindu-se la munca 
politică a comitetului de 
partid, tovarășul Ardeiea- 
nu Ioan, a arătat că este 
necesar ca noul organ a- 
les să-și îmbunătățească 
continuu metodele și sti
lul de muncă, corespun
zător cu noile forme de 
organizare, să asigure 
propaganda de partid cu 
conținut eficace, mobiliza
tor, munca politică să se 
desfășoare concret să ex
prime sarcinile imediate 
și cele generale. Expri- 
rnînd convingerea că șl 
de data aceasta comuniș
tii, fiind în fruntea colec
tivului de siderurgiști, 
vor ști să se situeze la 
înălțimea sarcinilor, tova
rășul Ardeleanu Ioan a 
făcut prețioase recoman
dări pentru munca de vi
itor a comitetului de 
partid.

fi economică la un ni
vel superior,

Conferința a ales noul 
toniitei de partid pe 
combinat și delegații 
pentru conferința oră
șenească de partid. Ca 
secretar al comitetului 
de partid a fost ales to
varășul Pavel loan, Iar 
locțiitor de secretar, to
varășul Mcga Băiuț.

Știri externe

Colonialiștii continuă 
să saboteze 

reglementarea 
problemelor interne 
ale Republicii Congo 

Scrisoarea lui V. A. Zorin adresata 
priședintelui Consiliului de Securnata

NEW YORK (Ager- 
pres). — TASS transmi
te : V, A. Zorin, șeful 
delegației sovietice ia cea 
de-a 16-a sesiune a Adu
nării Generale a O.N.U., 
a adresat președintelui 
Consiliului de Securitate 
al O.N.U. o scrisoare ou 
privire ia situația din 
Congo. In scrisoare se 
spune că așa cum arată 
faptele, deșt parlamentul 
congolez a format un gu
vern unic care după pă
rerea generală a deschis 
calea spre normalizare^ 
rapidă a situației dirț’ 
Congo, colonialiștii caută 
și de data aceasta să sa
boteze voința clar expri
mată a poporului congo- 
lez. Printre altele, nu s-a 
terminat de fapt pină în 
prezent, curățirea terito
riului congolez de trupele 
colonialiștilor și de mer
cenarii for, în Katanga 
continuă să se trimită) 
armament care este folo
sit nu numai împotriva) 
poporului congolez ei 
cmar și împotriva trupe
lor O.N.U.

Scrisoarea exprimă ne-: 
liniștea față de situația 
încordată care se menți
ne în Katanga, unde ban
dele de mercenari create 
și susținute de colonia
liști terorizează populația, 
împiedică reunirea provin
ciei cu restul țării iar. 
trupele O.N.U. nu purț 
capăt acestor acțiuni deși,

Acord 
economic 

sovieio-âTgan
MOSCOVA (Agerpres). 

— TASS transmite; La 
16 octombrie a fost sem
nat la iVtoscova in urma 
încheierii cu succes a tra
tativelor acordul dintre 
guvernul U.R.S.S. și gu
vernul regal al Afganista
nului cu privire la cola
borarea economică și teh
nica ju perioada înfăptu
irii celui de-al doilea plan 
cincinal de dezvoltare a, 
economiei Afganistanul.,

Acordul prevede acor
darea de ajutor economic 
și tehnic de către Uniu-, 
nea Sovietică Afganista
nului în lucrările de pros
pecțiuni și extracție a pe

ele dispun de toate p<x 
sibibiapie pentru a face 
acest lucru,

bensuarea condamni 
așa-nunutul „acord cu 
pnvire la încetarea focu
lui” intervenit intre co
mandamentul O.N.U. și 
bandele de mercenari fără 
știrea organeiur centrala 
aie O.N.U. „bingurul or
gan al O.N.U., se subli
niază în aceasta ( ordina' 
de idei în scrisoare, com
petent sa rezolv? 'jJfubie- 
...e.e legate de prezență 
trupelor uimise pvuivii 
hotaririior sale pe terito-. 
nul Gongoului, este Gonv 
siiiul de Securitate. De 
aceea este intolerabilă 
tendința comandamentului 
trupelor O.N.U. de a o- 
cou consiliul de becurita- 
te și de a acționa de fapt; 
contrar hotaririior luate 
de acesta eu privire la1 
Katanga".

Conducătorul delegației 
sovietice cere, In înche
iere, președintelui Citiși- 
liului de Securitate za1 «• 
dice problema îi normării, 
amănunțite a membrilor 
consiliului asupra actualei 
situații din Gungo, ni spe
cial ta Katanga, asupra 
acțiunilor comandamen
tului b’upelor O. N. U, 
și a intențiilor luij 
viitoare în ceea ce pri
vește îndeplinirea Uotărî- 
rilor corespunzătoare aie 
O.N.U. privind Republica 
Congo.

trolului, precum și în pro
iectai ca și cousuuirea de 
iiiuepriuuen și obiective 
ale muusiriei peuuuiere, 
industriei cnirniue și ali
mentare, în dezvoltarea) 
consuucției de uiumuri, 
agricultură și alte lucrări 
prevăzute spre a fi în
făptuite potrivit celui de-al 
doilea plan de cinci an) 
de dezvoltare a economi
ei Afganistanului.

Pentru acoperirea chel
tuielilor, potrivit acordu
lui, guvernul sovietiG a 
acordat guvernului regal 
al Afganistanului credite 
în condiții avantajoase:

mt. Mb.rtitu n (H.H „ lumi i.^ „im*


